
Wieringerwerf, 14 januari 2022 

 

Geachte fractieleden, 
 
Aanstaande maandag 17 januari komt de Commissie van EFB (Economie, Financiën en Beheer) van 
Provinciale Staten van Noord-Holland bijeen en op punt 5a van de agenda staat de 
datacenterstrategie Noord-Holland.  
 
In het provinciaal coalitieakkoord uit 2019 staan voornemens vermeld over de vergroting van 
participatie van bewoners en geeft u aan een eigentijds bestuur na te streven waarin iedereen 
gehoord wordt en zijn of haar inbreng kan leveren. De datacenterstrategie wordt maandag echter in 
de Commissie besproken en van burgerparticipatie is helaas geen sprake.  
 
Eind 2020 hebben wij een petitie opgesteld tegen het plaatsen van nog meer datacenters in de 
Wieringermeer. De hyperscale datacenters die er nu staan, zijn niet landschappelijk inpasbaar, 
creëren niet de beoogde werkgelegenheid, zijn niet circulair (de restwarmte wordt niet hergebruikt), 
veroorzaken lichtvervuiling, lozen vervuild koelwater in sloten en riool en slurpen alle (groene) 
energie op die door de ruim 120 windturbines wordt opgewekt.  
Windturbines die geplaatst zijn onder het mom van duurzame opwek van energie voor 380.000 
huishoudens. Echter, er kwamen 2 hyperscale datacenters en veelverbruikers als datacenters en een 
energietransitie gaan niet samen. De petitie is in mei 2021 overhandigd aan de wethouders Theo 
Groot en Theo Meskers van de gemeente Hollands Kroon en werd maar liefst 3077 keer 
ondertekend. Dat zijn heel veel handtekeningen. De komst van datacenters leeft enorm in de polder 
en elders in het land, en niet in positieve zin. Dat komt o.a. door de niet transparante wijze waarop 
plannen tot stand komen. Op burgerparticipatie lijkt, ook hier, een taboe te rusten. 
 
De gemeente Hollands Kroon heeft haar steentje meer dan genoeg bijgedragen als het gaat om het 
plaatsen van datacenters. Een derde datacenter is inmiddels in aanbouw en gaat wederom ten koste 
van vele hectares vruchtbare landbouwgrond in wat ooit de agrarische hoofdstad van Nederland 
was. Er is nu al sprake van grondhonger en uit recent onderzoek, uitgevoerd door de Green Campus 
in opdracht van LTO en gemeente Hollands Kroon, blijkt dat er bij de agrariërs de wens bestaat om 
uit te breiden, de nieuwe generatie staat inmiddels klaar. We zijn een innovatief landbouwgebied 
waar we op een van de beste gronden van Nederland willen werken aan duurzame voedselproductie 
en hoogwaardig uitgangsmateriaal. Het feit dat deze datacenters voor het grootste deel gebruikt 
worden voor data uit politiek instabiele landen, maakt het nog moeilijker te accepteren.  
 
Daarom verzoekt Data Non Grata u om pas op de plaats te maken met het vaststellen van een 
datacenterstrategie en eerst in overleg te gaan met de direct omwonenden van de bestaande en 
beoogde datacenters, conform uw coalitieakkoord. Laten we samen kijken naar waar we nu staan, 
wat er mogelijk is en vooral: wat wenselijk is. Wij zien uw reactie graag tegemoet.  
 
Hoogachtend, 
 
Namens Data Non Grata, 
 
Muriel van Nieuwenhuijzen 
 
 
 
 


